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“Het is januari 2024 en buiten kleurt de wereld wit.” Tenminste, dat zou een mooie openingszin zijn, maar het is niet
meer dan een beetje wit wat tussen de groene grassprietjes doorschemert. De weg is alweer schoon en code geel is voor
onze provincie alweer ingetrokken. Dus kan ik met gerust hart weer gaan mijmeren over het afgelopen jaar.
 
Het jaar 2023 was voor onze vereniging een goed jaar. Er zijn 18 nieuwe leden bijgekomen, maar er vertrekken er ook
altijd wel weer een paar.  We schommelen zo rond de 150 leden, waarvan ongeveer 30 actieve leden. Daarnaast is er een
flinke groep betrokken vrijwilligers die geen lid (en dus niet geregistreerd) zijn. Ik ben er trots op dat het onze vereni
ging lukt om met al deze mensen de activiteiten onverminderd door te laten gaan en zelfs bij een aantal werkgroepen
een gestage groei zien. 
 
Bijna alle werkgroepen hebben een goed jaar gedraaid en we maken plannen voor de toekomst om nog meer mensen
met natuur te kunnen verbinden.
 
Het bestuur wenst iedereen een goed 2024 toe waarin we onze vereniging verder uit zullen bouwen zodat we nog meer
mensen gaan bereiken om het te laten zien en ervaren hoe mooi en waardevol de natuur is!
 
Hartelijke groeten,
Ellen van de Zilver (voorzitter bestuur IVN IJssel en Gouwe)
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Inzet vrijwilligers en onderhoudsdoel
 
Op de werkdagen is weer met veel plezier en enthousiasme gewerkt aan het onderhoud van ons landschap zonder dat
er ernstige calamiteiten zijn opgetreden. In de periode september 2022 tot augustus 2023 zijn 9 werkdagen op de za
terdag georganiseerd. Het gemiddeld aantal deelnemers per werkdag bedroeg 12 personen. Aan de twee hooiavonden
hebben in totaal 27 vrijwilligers deelgenomen. Ook dit jaar hebben zich weer een aantal nieuwe vrijwilligers aange
meld. Helaas hebben er ook een aantal vaste vrijwilligers moeten stoppen. Het bestand vrijwilligers vertoonde ook dit
seizoen een lichte stijging. 
 
De woensdagploeg (7-10 personen) heeft bijna wekelijks voorbereidende werkzaamheden voor de werkdagen op zater
dag uitgevoerd of heeft werk afgemaakt waar niet meer aan toegekomen werd op de zaterdag. Ook dragen vooral deze
vrijwilligers zorg voor het onderhoud van het materieel. Hierdoor beschikt het VLB over voldoende en in goede staat
verkerend gereedschap.
In grote lijnen heeft het VLB kunnen voldoen aan haar bestaande onderhoudsverplichting. Er is geen ruimte voor een
uitbreiding. Toch zal het VLB open blijven staan voor nieuwe onderhoudsverzoeken waarbij ieder verzoek kritisch zal
worden beoordeeld op haalbaarheid (aard en hoeveelheid werk, bereikbaarheid, vergoeding).
Om aan de onderhoudsplicht tegemoet te komen is vanaf september 2023 experimenteel een aantal extra zaterdagse
werkdagen georganiseerd. Na het seizoen 2023-2024 zal kritisch gekeken worden of het aantal extra dagen ook effec
tief geleid heeft tot een hoger aantal deelnemende vrijwilligers en daarmee een grotere hoeveelheid onderhoudswerk is
verzet.

De werkgroep Vrijwillig landschapsbeheer (VLB) bestaat uit Boudewijn Ridder, Edwin Hakkennes, Erik Lubbers,
Henk van Vulpen, Henk de Lange en Theo Nering Bögel. Henk van Vulpen heeft afscheid genomen in verband
met zijn verhuizing naar Leusden. Peter Kadee en Johan Grootscholten zullen vanaf 2024 de werkgroep verster
ken.
 
De werkgroep heeft 6 keer overlegd om alle VLB-activiteiten te organiseren en te evalueren. In januari 2023
namen de IVN-voorzitter en penningmeester ook deel aan het overleg. Dit verslag beschrijft het VLB-seizoen dat
loopt van september 2022 tot augustus 2023.
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Samenwerking binnen IVN IJssel en Gouwe
 
De intentie van de groep Scharrelkids en het VLB om samen een activiteit te organiseren is helaas teleurstellend verlo
pen. Het onderlinge contact is prima, maar uiteindelijk heeft slechts 1 Scharrelkid deelgenomen.
 
In het kader van bevordering van bekendheid van het VLB binnen onze IVN-afdeling is een vaarexcursie georganiseerd
voor IVN-leden. Het bleek een gewaardeerde vaartocht met het thema ‘Rietvogels’ waar 6 IVN-leden aan hebben deel
genomen.
 

Samenwerking met derden
 
Er is samengewerkt met de Groene Motor en Staatsbosbeheer (SBB) voor de organisatie en deelname aan de Landelijke
Natuurwerkdag op een terrein in de polder Oukoop. Ook werd de formele samenwerkingsovereenkomst met SBB weer
gecontinueerd betreffende het onderhoud in Lang Roggebroek.
Met de Waterscouting van St. Willibrordus is een gezamenlijke activiteit georganiseerd met als doel de jongeren meer
te betrekken bij de cultuur-historische en natuurwaarden van het gebied waar zij zeilen.  Voor een groep jongeren is
naast een educatief dagdeel ook een dagdeel zagen en snoeien georganiseerd in samenwerking met natuurgids Anne
marie van Putten. De activiteit is gesponsord door de Stichting de 11 Graven.
Het contact met eigenaar Schaafsma werd hersteld en daardoor is het werk op de terreinen in de plas Ravensberg ook
weer hervat.
In samenwerking met de Groene Motor is er tevens een aangepaste EHBO-cursus georganiseerd door Henk van Vulpen.
Aan deze dag namen ook vrijwilligers van het voedselbos deel.
 

Financiële bijdragen eigenaren voor het VLB
 
De stichtingen Aqua en Natura en Natuurherstel Kerfwetering hebben op verzoek van het VLB hun financiële bijdrage
verhoogd.  Staatsbosbeheer heeft aangegeven geen ruimte te hebben voor het verhogen van de eerder overeengekomen
financiële vergoeding. Wel heeft SBB aangeboden om in natura te kunnen bijdragen. Het VLB zal hier waarschijnlijk
gebruik van gaan maken bij de uitvoering van de 2e fase van het project Rietputrevitalisatie.
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De werkgroep Scharrelkids bestaat uit Tineke Kelderman, Michelle Terpstra, Marianne Driehuijs, Katinka Buters
en Clara Goedhart. Trudy Louwen heeft ons team halverwege het jaar helaas verlaten omdat zij, wonend in Bo
degraven, toch te weinig connectie voelde met haar woonplaats. Iets om over na te denken: richten we ons wel
voldoende op de regio IJssel en Gouwe of zijn we te veel gefocust op Gouda?
 
De werkgroep organiseert 4 keer per jaar een activiteit voor kinderen en hun (groot)ouders. We hebben daartoe
in februari, juni, september en november een overleg gehad.

 
 

Activiteiten
 
Na alle Corona perikelen kon Scharrelkids het afgelopen jaar gelukkig weer alle activiteiten door laten gaan.
Op 22 januari 2023 zijn we in de Hooge Boezem gestart met het spotten van Wintervogels. Ondanks onze goede voor
bereidingen kwam er op deze heel koude zondag slechts 1 gezin met 4 kinderen meedoen. Toch was het een heel ge
slaagde activiteit.
 
Op 11 maart 2023 hebben we met slechts 1 kind en 1 ouder de werkgroep VLB geholpen met het knotten van bomen.
Ook hier zal het weer ons parten hebben gespeeld. Op de dag zelf was het weliswaar best aardig weer maar de weken
ervoor was het slecht weer.
 
Op 26 maart bouwden we ons eigen vogelnest met wat we vonden in 't Weegje. Het was een erg regenachtige zondag
waardoor niet iedereen die zich had aangemeld kwam opdagen. Toch hebben we met 6 kinderen en 5 ouders een leuke
middag gehad.
 
Op 15 en 16 mei 2023 hebben we meegedaan met de Hofstedendagen. We stonden daar met een kraampje van IVN en
hadden vanuit de Scharrelkids een natuurbingo gemaakt om kinderen bekend te maken met IVN en de werkgroep
Scharrelkids. Kinderen kregen als beloning een zadenpakket waarbij de hulp van Tuinambassadeur Mascha Bom was
ingeroepen. Dit verliep succesvol. Wel bleek er behoefte aan promotiemateriaal voor de Scharrelkids om aan de kinde
ren mee te geven.

6 2023



 
Op 11 juni 2023 liftten we als vanouds mee op de bekendheid van de landelijke Slootjesdagen. Kinderen konden met
hun ouders komen vissen in de sloot nabij de Heemtuin in de Goudse Hout en leerden zo van alles over het slootleven.
Zoals altijd een succes waarmee we weer zo'n 45 kinderen en 20 ouders hebben bereikt. Hoewel wij de sloot in slechte
staat vonden, bleek bij invoering van onze vondsten (site waterdiertjes.nl) dat we toch op een 7.4 uitkwamen.
 
Op 17 augustus 2023 wilden we met een groepje kinderen de werkgroep VLB gaan helpen met het hooien van een ei
landje. Helaas waren er geen aanmeldingen en hebben we zelf geholpen wat heel leuk was.
 
Op 24 september 2023 hebben we het Moleneiland in Reeuwijk verkend en appels geplukt. Dankzij het prachtige weer
was het een groot succes met maar liefst 20 kinderen en 20 ouders. Opmerkelijk was dat er diverse deelnemers waren
die nog volledig onbekend waren met de Scharrelkids. Daarnaast kwamen veel deelnemers met de auto in plaats van
met de fiets. Dit zullen we in het vervolg als aandachtspunt meenemen en in onze informatie verzoeken zoveel moge
lijk met de fiets te komen. Tijdens alle activiteiten (met uitzondering van de activiteiten met de werkgroep VLB) heeft
Jan Spoel de foto's gemaakt.

Slootjesdag
 

Financiële bijdragen activiteiten
 
Voorheen vroegen we voor elke activiteit een bijdrage van 3 euro per kind. In overleg met voorzitter Ellen hebben we
besloten met ingang van september 2023 voor een jaar te gaan experimenteren met een vrijwillige bijdrage. Tijdens de
herfstactiviteit bleek dat een paar ouders veel meer in het potje deden en de meeste ouders niets waardoor we die keer
op een bedrag van 40 euro uitkwamen in plaats van 60 euro. Halverwege 2024 zullen we deze proef evalueren.

 
Promotie Scharrelkids 
 
Vanwege de behoefte aan promotiemateriaal om uit te delen aan nieuwe deelnemers of vanuit een IVN-kraampje zoals
op de Hofstededagen, heeft Clara een Scharrelkidsansichtkaart ontworpen. Deze zal in 2024 geprint en gebruikt wor
den. Publiciteit voor Scharrelkids activiteiten is jarenlang ook via de nieuwsbrief van de Brede School verzorgd. Dit
begon echter wat rommelig te verlopen waarbij met name onduidelijkheid ontstond over bij wie men zich moest opge
ven en aan wie er betaald moest worden. Daarom is in het voorjaar van 2023 in overleg met de Brede School besloten
een jaar lang alleen via onze eigen socials te publiceren. Dit verloopt heel goed. Mede omdat de Brede School en IVN el
kaar volgen op de socials en elkaars berichten delen.
 
We kijken terug op een druk jaar en zien het komend jaar met vertrouwen tegemoet!

Appels plukken op het Moleneiland (foto: Jan Spoel)
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De werkgroep Voedselbos heeft een bewogen jaar gehad in 2023. Vanwege persoonlijke omstandigheden zijn
twee van de drie coördinatoren gestopt (Katja Vermeulen en Gerard Voskuilen). De groep vrijwilligers is daaren
tegen gegroeid tot ruim 25 personen, waarvan er wekelijks tussen de vijf en tien personen op het voedselbos aan
het werk zijn.
 
De sociale structuur van het voedselbos krijgt vorm aan de hand van de permacultuur principes en is nu orga
nisch aan het groeien, net als het voedselbos zelf.

Uitbreiding Voedselbos
 
In het voorjaar 2023 hebben we met een team bestaande
uit Suzanne Bijl, Gerard Voskuilen, Heleen van Praag, In
grid IJland, Ellen van de Zilver en David Gast gewerkt aan
een plan om het Voedselbos uit te breiden. We zijn daar
voor in gesprek gegaan met Staatsbosbeheer en later ook
met Groenalliantie. Niet alle punten van onze plannen
werden gehonoreerd, maar wel voldoende om in het na
jaar daadwerkelijk met de uitbreiding aan de slag te gaan.
Op de stroken land waar ruim 250 zieke essen zijn gekapt
mochten we de herbeplanting uitvoeren met voedselbos
aanplant. Het eerste deel daarvan hebben we op 10 no
vember gerealiseerd, door het aanplanten van 160 bomen
en struiken. De rest van de aanplant kan pas in het voor
jaar 2024, na de baggerwerkzaamheden van Staatsbosbe
heer.

Aanplanten ter vervanging van zieke essen
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Activiteiten
 
Eén keer per maand gaan we met de (beginnend demen
terend) mensen van het Ontmoetingscentrum van de
Prinsenhof een natuurwandeling maken op het nabijgele
gen Heempad. De ene maand doen we dat op een woens
dagochtend en de andere maand op een donderdagoch
tend. We zorgen ervoor dat we altijd met minimaal 2
IVN’ers de wandeling maken. Een half uurtje voor de start
verzamelen we op het Heempad en bespreken we wat de
activiteit gaat worden.

 
Bij slecht weer kunnen we op de donderdagochtend in het
Ontmoetingscentrum blijven. Op de woensdagochtenden
kunnen we gebruik maken van het Infocentrum aan het
Heempad waar ook van alles te zien is. Maar in 2023 heb
ben we alle activiteiten gewoon buiten kunnen doen.
 
In 2023 hebben we totaal 11 wandelingen gemaakt naar en
op het Heempad waarbij het aantal deelnemers varieerde
van 4 tot 9. Gemiddeld zijn er in 2023 ruim 6 ouderen
mee geweest op alle wandelingen.

De werkgroep bestaat uit Marja Benschop, Machiel Hendrikse, Lourien van der Hoek en Tineke Kelderman.

Financiële bijdrage aan het Voedselbos
 
Voor de aanplant hebben we een bedrag van ongeveer 5.000 euro toegezegd gekregen van Staatsbosbeheer. Daarnaast
hebben we voor ruim 4.000 euro aan particuliere giften gekregen en kleine subsidies zoals de GoudApot, het Oranje
fonds en de fleuropdag van gemeente Gouda. Tot slot hebben we in samenwerking met het Weilandklooster en boerin
Minke van der Stok een EU Leader subsidie gekregen ter waarde van 8.847 euro. Naast de subsidie in geld hebben we
een donatie in natura gekregen van kwekerij Bulk, namelijk 200 olijfwilg struikjes.
 

Promotie Voedselbos
 
We hebben afgelopen jaar drie presentaties over het Voedselbos gegeven: voor de Heemtuin, vrienden van het Goudse
hout en Groenalliantie. Verder hebben we met een standje gestaan op Gouda Maakt Toekomst, de Duurzaamheidsmarkt
in de St. Janskerk in Gouda en op het natuurfeest van het Weilandklooster.
 
Door het jaar heen hebben we zes rondleidingen gegeven aan diverse groepen mensen die belangstelling hadden in het
Voedselbos, zoals agrariërs, omwonenden en potentiële vrijwilligers. We hebben in diverse media gestaan, zoals de
wijkkrant van de Achterwillens, ons ledenblad de Inktzwam en de website van het Weilandklooster. Ook hebben we sa
mengewerkt met de Heemtuin, met voedselbos Gedeelde weelde en met de Stadsakkers.
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In 2023 bestond de werkgroep Tuinambassadeurs 5 jaar. Gedurende die 5 jaar was Christa voorzitter. Per 1 janu
ari 2024 heeft zij die functie neergelegd en wordt er gezocht naar opvolging.

17 januari Werkgroepoverleg Tuinambassadeurs

v.a januari Driewegplein Groen

28 januari Meer bomen nu, Spoorzone

31 januari Voorlichting vergroening Ghandiweg

20 maart Voorlichting geveltuinen KortHaarlem Hanepraij (bewonersavond in kader van ophoging) Resul
taat: 73 geveltuinen en 37 bewoners op info.

15 april Bijenzaaidag-bijentelling  (Zaadjes verstrekken + regentonnen)

8 mei Voorlichting HvdS nieuwe bewoners. Resultaat: veel gesprekken gehouden.

9 mei Sociaal tuinieren Stichting Present

13 mei Groen Westergouwe Tegelinleveractie tuinadvies promo. Resultaat: nog geen 10 tegels ingeleverd.

De werkgroep Tuinambassadeurs komt 1 keer per 6 weken bij elkaar en er is 4 á 5 keer per jaar overleg met de contact
persoon van de gemeente. Verder gaan we naar stakeholdersbijeenkomsten groenbeleid Gouda, Biodiversiteitsoverleg
gen en nemen we op uitnodiging deel aan informatieavonden van de gemeente. We werken verder samen met de ge
meente Gouda, Mozaïek Wonen, Gouda Bruist, Stichting Present en met bewonersinitiatieven.
 

Activiteiten
 
In 2023 zijn veel activiteiten gehouden. Hieronder wordt een overzicht gegeven van deze activiteiten.
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30 mei Gemeente overleg

15 juni Sociaal tuinieren Stichting Present. Resultaat: 5 voortuinen aangepakt.

17 juni Open tuinen met Mozaïek Wonen. Resultaat: 7 belangstellenden
die enthousiast waren. 

9-16 juni Mozaïek Wonen bijeenkomst Droomfabriek

7-9 juli Tuinvlindertelling

Juli-aug Rondleiding stadstuinen KB. Resultaat: 12 aangemeld en 6 deelgenomen.

9-10 sept Biodiversiteitsweekend (invulling duurzame tuin). Resultaat: nauwelijks belangstelling (waarschijn
lijk vanwege de hitte).

16 sept Duurzame Markt en boomspiegelfeest Resultaat: Zeer veel gesprekken. En bloembollen uitgereikt.
Combi met uitreiking namens gemeente. Planten voor boomspiegelactie Gemeente te intensief vanwege
ongesorteerde planten.

30 sept. Sociaal tuinieren Stichting Present. Resultaat: Veel werk en niet alles klaar: meer vrijwilligers nodig bij
planten. Slechts 3 bewoners voldeden aan criteria van Stichting Present.

1 oktober Combi gratis tuinadvies en Nationaal Bloembollenweekend (7-8 oktober) Resultaat: Grote opkomst
80 gratis bloembollenzakjes verstrekt. Veel meer tuinadviezen dan gebruikelijk.

5 november Combi gratis tuinadvies en gratis bloembollen. Wie jarig is trakteert. Resultaat: Grote opkomst meer
dan 100. OP=OP in publiciteit noodzakelijk. 80 gratis bloembollenzakjes verstrekt en weer veel meer tuin
adviezen dan gebruikelijk.

20 november Avond Nieuwe Bewoners HvdS. Resultaat: Veel gesprekken gevoerd en bloembollen uitgedeeld.

27 november Participatiebijeenkomst Kansenkaart biodiversiteit

 
Naast bovenstaande activiteiten geven we het hele jaar door op de eerste zondag van de maand gratis tuinadvies in het
Infocentrum op het Heempad. Ook digitaal geven we het hele jaar door tuinadvies.
 

Promotie
 
De activiteiten worden over het algemeen via de website
Tuinambassadeurs Gouda en sociale media (twitter en fa
cebook van de Tuinambassadeurs) kenbaar gemaakt.
Daarnaast wordt ook gebruik gemaakt van de Gouda
Bruist website. We verstrekken informatie via presenta
ties en flyers over groene tuinen op bewonersavonden in
het kader van wegwerkzaamheden en ophogingen op uit
nodiging van de gemeente.
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De werkgroep Natuuracademie bestaat uit Joke Spruijt, Dick Voskamp, Frans Kingma en IJsbrand Swart en is een
initiatief van IVN IJssel en Gouwe en de KNNV Gouda e.o. Het doel is om bewoners, eigenaren, gebruikers en re
creanten van en in het Reeuwijkse Plassengebied bewust te laten worden van de natuur- en landschappelijke
waarde van het gebied. Hierbij wordt getracht om te komen tot handelen om de natuurwaarde van het plassen
gebied te beschermen en te vergroten. Om dit te bereiken organiseerde de Natuuracademie in 2023 minicursus
sen.

Organisatie
 
Met het voorgenomen vertrek van coördinator Marlou Min per 1 april 2023 is er van oktober 2022 tot en met februari
2023 gesproken met veel mensen en organisaties om de Natuuracademie te evalueren en na te denken over de toe
komst. Dit heeft geleid tot een andere samenstelling van het kernteam per 1 mei 2023 en een gedeelte herverdeling van
taken. Marlou Min is opgevolgd door Joke Spruijt. Het team heeft nauwere samenwerking gezocht met de Stichting 12
Plassen (voorheen: Stichting Veen) en ecologisch adviesbureau De Watersnip. Verder is gebleken dat de minicursussen
door de deelnemers zeer gewaardeerd worden.
 

Activiteiten
 
In oktober 2022 (theorieavond) en juni 2023 (praktijk in Goudse Hout) werd de minicursus ‘Zorgen om insecten’ ge
houden met medewerking van onder andere de Vlinderstichting (Arthur van Dijk) en KNNV (Frans Kingma). Het aantal
insecten in juni viel echter wat tegen, maar het enthousiasme van de deelnemers was er niet minder om.
In april 2023 werd de minicursus gehouden met als thema ‘Bagger en veenbonken, een probleem?’ samen met de Wa
tersnip. Het animo voor deze cursus was zeer groot (meer dan 60 personen) en is daarom zowel in april als in mei ge
geven. Het ter plekke waarnemen met een boot en een wandeling is een succesformule gebleken.
 
De cursus ‘Natuurvriendelijke oevers’ van september kon op minder belangstelling rekenen maar was met 25 belang
stellenden toch nog behoorlijk te noemen. Het werd gegeven door John van Gemeren (Watersnip) en Wilco van Roon
(hovenier en bestuurslid Hoogheemraadschap). Ondervonden werd dat veel belangstellenden niet weten wat er zoal
mogelijk is en wat richtlijnen zijn. Ter plekke werden voorbeelden aangedaan van geslaagde projecten maar ook de
praktische problemen.
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In het najaar was de laatste minicursus van 2023 met als thema ’Korstmossen en luchtkwaliteit’. Alex Schuurmans
(IVN IJssel en Gouwe) vertelde over de soortenrijkdom van korstmossen en hun waarde als indicator voor milieufacto
ren. De tweede spreker Walter Takens is betrokken bij het huidige meetnet van luchtkwaliteit in het Goudse Hout en
gaf een presentatie over de verschillende aspecten die van belang zijn bij het meten van de luchtkwaliteit. In het prak
tijkgedeelte konden de deelnemers (ruim 20) aan de hand van een zoekkaart korstmossen en een scorekaart zelf de
luchtkwaliteit meten in het Steinse groen. De deelnemers waren aangenaam verrast door deze simpele methode. Ech
ter, de score van de luchtkwaliteit was helaas minder florissant. Desalniettemin was deze minicursus ook een succes.
 

Citizen Science
 
Enkele jaren geleden werd de minicursus ‘Waterkwaliteit’ gegeven. Onder leiding van IJsbrand Swart is een (werk)
groep Citizen Science opgericht die zich bezighoudt met het meten van de waterkwaliteit. Hierbij wordt de methodiek
van Stichtse Rijnlanden gehanteerd, waarbij periodiek (een 5-tal) metingen in en rond de plassen zijn gedaan, reke
ning houdende met chemische en biotische factoren. In 2023 heeft de Citizen Science groep meegedaan aan het lande
lijk project waterkwaliteit ‘Vang de watermonsters’ van Natuur en Milieu. Inmiddels zijn de resultaten ook afgestemd
met het Hoogheemraadschap. Het is leuk dat de deelnemers de metingen als leerzame en gezellige momenten ervaren.
Daarnaast laat de werkgroepvorm zien dat er inhoud gegeven wordt aan het handelingsperspectief (gedrag) van een
cursus.
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Bijna alle werkgroepen hebben een goed jaar gedraaid en ook het bestuur heeft zijn activiteiten uitgevoerd zoals ge
pland. Uiteraard waren er na het vertrek van Kitty en Kees nog wel een aantal gaten te dichten, maar ook daarin zijn
we verder dan een jaar geleden. We hadden natuurlijk twee vacatures die opgevuld moesten worden. Daarin zijn we ge
deeltelijk geslaagd: we hebben kennis gemaakt met Maribel, die aangegeven heeft onze vacature voor PR-coördinator
te willen vervullen waarmee het gat, dat door het vertrek van Kitty was ontstaan, weer opgevuld wordt. Daar zijn we
ontzettend blij mee, want een goede PR is onmisbaar als je de vereniging beter op de kaart wilt zetten.
 
Ruud, een van onze nieuwe leden, heeft aangegeven het bestuur te willen ondersteunen bij en aantal klussen. Hij wil
geen bestuurslid worden, maar heeft wel een aantal bestuursvergaderingen bijgewoond en weet wat er speelt. Eind
2023 heeft hij de coördinatie van Gewoon Groen opgepakt. Gewoon Groen is een radioprogramma van de lokale omroep
Bodegraven-Reeuwijk en wij geven maandelijks een kort interview over onze activiteiten van die maand, waarbij één
van die activiteiten nader toegelicht wordt. Zo kunnen we meer reclame maken voor IVN en onze activiteiten bij een
breder publiek onder de aandacht brengen.
Helaas zijn nog niet alle vacatures opgevuld: we zoeken nog steeds een secretaris. Op dit moment hebben we de taken
onder de andere bestuursleden verdeeld, maar dat maakt het takenpakket voor ieder van ons nog voller, dus geen idea
le situatie. Daarnaast loop de bestuursperiode van Eric, onze penningmeester af en zijn we op zoek naar een nieuwe
penningmeester.
Afgelopen jaar hebben we uitgebreid afscheid genomen van Kitty en Kees. Kitty hebben we op de ALV al in het zonnetje
gezet, van Kees hebben we tijdens een etentje bij een van de bestuursleden thuis afscheid genomen. Kees is verhuisd
naar Alkmaar, maar gelukkig zullen we Kitty nog regelmatig bij de verschillende activiteiten zien.
 

Verhuizing
 
Nadat we in 2022 te horen hadden gekregen dat voor het Streekmuseum een nieuw pand gebouwd zou worden en er
voor IVN geen plek meer was, zijn we op zoek gegaan naar een nieuwe ruimte. Deze hebben we gevonden in de Goudse
Hofsteden aan de Bloemendaalseweg waar de kinderboerderij en het NME-punt De Zwanenbloem gevestigd zijn. Met
hen gaan we een verdere samenwerking aan, waarbij de afspraak is dat IVN hier jaarlijks een aantal kinderactiviteiten
zal organiseren.

Het bestuur bestaat uit Ellen van de Zilver (voorzitter), Eric van der Brugge (penningmeester) en IJsbrand Swart
(algemeen bestuurslid). De ledenadministratie is verzorgd door Pim Bolsterlee.
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Ledenadministratie
 
In 2023 hebben we 18 nieuwe leden kunnen verwelkomen. Daarentegen zijn er 17 leden uitgeschreven (verhuizing, op
gezegd). IVN IJssel en Gouwe telt per 31 december 2023 152 leden. Twee hiervan zijn erelid. 
 

Contact met de eigen leden
 
Een kleine 2 maanden vóór de ALV spreken we de coördinatoren of een andere vertegenwoordiger van de werkgroepen
op de coördinatorenavond. We bespreken met hen de punten die op de agenda van de ALV staan.
Bestuursleden bezoeken ook regelmatig de activiteiten van de verschillende werkgroepen of werken mee in de natuur.
Er is in 2023 geen Nieuwe Ledenavond geweest. Deze heeft in januari 2024 wel plaats gevonden. Op de Nieuwe Leden
avond informeren we de nieuwe leden over onze vereniging en activiteiten waar zij aan deel kunnen nemen. Een aantal
van hen zijn al actief in een werkgroep. Het streven is om ook de anderen te motiveren actief te participeren binnen de
vereniging door zich aan te sluiten bij een van de werkgroepen.
 

Werkgroepen
 
Met alle werkgroepen is er regelmatig contact. De intensiteit van het contact hang af van wat er speelt en kan dus heel
wisselend zijn. We hebben een verdeling gemaakt van de werkgroepen onder de bestuursleden zodat iedere werkgroep
een eerste aanspreekpersoon binnen het bestuur heeft die steeds goed op de hoogte is van het reilen en zeilen van de
werkgroep. We streven ernaar om jaarlijks een of meer activiteiten of vergaderingen van de werkgroep bij te wonen.
 

Contacten binnen IVN
 
Vier keer per jaar woont de voorzitter van onze vereniging het regionaal bestuurlijk overleg bij. Hieraan nemen voor
zitters van alle IVN-organisaties uit de regio deel en worden de ontwikkelingen binnen de verenigingen en de landelij
ke organisatie besproken.
 

Externe contacten
 
Samen met de KNNV hebben we in het voorjaar een korte cursus voor nieuwe excursieleiders gegeven. In september
hebben we samen met hen het biodiversiteitsweekeinde georganiseerd. Verder werken we samen met verschillende
andere natuurorganisaties, zoals het Platform Samen Duurzaam Gouda, Staatsbosbeheer, NME-punt De Zwanenbloem,
Natuurwaarden Goudse Hout en andere IVN-afdelingen. Regelmatig zitten we met de gemeente Gouda om de tafel voor
overleg over gemeentelijk beleid op het gebied van natuur en klimaat. IJsbrand is betrokken bij de Stichting 12 Plassen
waardoor we ook vanuit die hoek goed op de hoogte blijven van wat daar speelt. En zoals eerder genoemd werken we
maandelijks mee aan een radioprogramma Gewoon Groen voor de lokale radio Bodegraven/Reeuwijk.
 

Projecten
 
In het voorjaar hebben we in samenwerking met Ecokids en de Brede School het activiteitenprogramma ´Kom je buiten
spelen?’ georganiseerd voor kinderen in versteende buurten. Het doel was hen meer van de natuur te laten zien en te
stimuleren vaker buiten te gaan spelen. Hoewel we met grote weersverschillen te maken hebben gehad, wat op de
koude dagen flinke consequenties had voor het aantal kinderen dat meedeed, zijn we heel tevreden over het verloop
van dit traject. De bijeenkomsten waren leuk, leerzaam en de kinderen waren enthousiast. Ook voor 2024 is er weer
subsidie aangevraagd.
 
Uiteraard zijn er ook plannen die we nog niet hebben kunnen realiseren in 2023. Zo hebben we de activiteiten voor Na
tuur in de Zorg nog niet kunnen uitbreiden naar andere zorgcentra, omdat we er geen vrijwilligers voor hebben gevon
den. Ook wilden we graag meer activiteiten buiten Gouda gaan organiseren. We verwachten daar in 2024 zowel in Bo
degraven/Reeuwijk als in Waddinxveen verdere invulling aan te geven.
 
Kortom, het was een fijn jaar waarin veel activiteiten hebben plaats gevonden. Sommige activiteiten breiden uit, er
komen nieuwe activiteiten bij en de werkgroepen zijn over het algemeen stabiel. Vacatures vormen een risico voor het
voortbestaan van de werkgroepen, maar over het algemeen worden die na een tijdje toch weer ingevuld.
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Website en brieven
 
Pim verzorgt de website, de nieuwsbrieven en aankondi
gingen voor leden en geïnteresseerden. Hij verzendt ook
de berichten voor de leden via digitale ledenbrieven. Er
werden in 2023 totaal 14 nieuwsbrieven verstuurd aan 254
leden en belangstellenden (dit waren er in januari nog
238). Ook werd er 9 keer 'post' verstuurd aan de leden.

Afdelingsblad
 
Kitty heeft in de loop van 2023 twee nummers van de
Inktzwam opgeleverd en verstuurd. Eind 2023 is er geke
ken of we de Inktzwam op een andere manier kunnen
maken en verzenden. Samen met het bestuur is er voor
gekozen om met Editoo te gaan werken. 

Voor een wisselend aantal werkgroepen verzorgt Clara
Goedhart de berichten op Facebook, Instagram, Gouda
Bruist (GB) en Buurtgroen Gouda (BGG). Desgevraagd
verzorgt zij ook persberichten voor de regionale (digitale
en gedrukte) kranten. Controle op plaatsing van de be
richten is lastig. Clara heeft niet de indruk dat er vaak iets
geplaatst wordt. Er is wel behoefte aan meer duidelijk
heid: welke werkgroep verzorgt zijn eigen berichten op
GB en BGG en welke wil dat uitbesteden aan Clara? Met de
komst van Maribel van der Linden zal er hopelijk meer
overzicht en duidelijkheid komen in de werkgroep publi
citeit.

Sociale media
 
Gedurende 2023 zijn er ongeveer 40 berichten geplaatst
op Facebook en Instagram met een gemiddeld bereik van
110 mensen (in 2022 waren dit nog 50 mensen). Het aan
tal volgers op Facebook is het afgelopen jaar van 171 ge
stegen naar 198. Voor Instagram steeg dat van 8 naar 79
volgers. Verder worden berichten van andere (Goudse)
groene organisaties gedeeld (en vice versa) waardoor ons
bereik nog steeds groeit.

De werkgroep publiciteit bestaat uit Kitty van Wijnbergen, Clara Goedhart en Pim Bolsterlee. In november 2023
heeft Maribel van der Linden zich gemeld voor de vacature coördinator PR en Communicatie.
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Vogelexcursie in 't Weegje van 4 maart 2023 (Foto: Jan Spoel)

Vlinderexcursie van 23 juli 2023 (Foto: Jan Spoel)
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Inkomsten en uitgaven - Boekjaar 2023

Toelichting op de inkomsten en uitgaven
 
Over het jaar 2023 resteert een positief saldo van € 752.
Dit resultaat is geheel toe te schrijven aan de reguliere verenigingsinkomsten en -uitgaven. Opvallende posten die bij
dragen aan het positieve resultaat zijn:
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Toelichting op de balans
 
Per saldo is het balanstotaal in 2023 toegenomen met ruim € 2.600. Belangrijkste redenen zijn:
 

•   diverse donaties aan het voedselbos voor de uitbreidingsplannen (€ 3.491)
•   toevoeging van het resultaat over 2023 aan het eigenvermogen (€ 342)
•   afname vooruit ontvangen budget voor het project ‘Kom je buitenspelen?’ (-/- € 1.071)
•   onttrekking van SOL-gelden ter dekking van de VLB-uitgaven (-/- € 538)

Balans per 31-12-2023

•   het vervallen van huisvestingskosten sinds het vertrek uit Reeuwijk à Resultaat + € 500. In de huidige situatie
betalen we geen huisvestingskosten. Wel zullen de kosten van lezingen, etc. toenemen;

•   het uitblijven van een uitje voor de actieve leden à Resultaat + € 442. In 2024 zal deze traditie weer worden opgepakt;
•   de verkoop van inventaris na vertrek uit Reeuwijk à Resultaat + € 253. Via Marktplaats zijn met name tafels,

stoelen en kasten verkocht die we niet konden opslaan;
•   het uitblijven van recepties/bijeenkomsten (buiten de nieuwjaarsreceptie) à Resultaat + € 151
•   de beperkte PR-activiteiten à Resultaat+ € 150. De PR-werkgroep is inmiddels versterkt. Grote kans dat de activi

teiten in 2024 weer gaan toenemen;
•   de lagere onttrekking van SOL-gelden t.b.v. het VLB à Resultaat -/- € 524. De onttrekking wordt jaarlijks aangepast

aan het niveau van de te dekken kosten. Er was voor 2023 een te hoge onttrekking van de SOL-gelden begroot;
•   het uitblijven van inkomsten uit cursussen/lezingen/excursies à Resultaat -/- 306. Sinds corona worden er nauwe

lijks cursussen etc. georganiseerd. Ook is de samenwerking met het KNNV, op dit gebied, verwaterd. In 2024 wordt
hierop actie ondernomen;

•   tot slot is er nog een groot aantal kleinere mutaties geweest à Resultaat -/- € 86
 
De uitgaven voor het project ’Kom je buitenspelen?’ zijn volledig gedekt uit eerder ontvangen subsidies. Het resultaat
op de projecten is daarmee in 2023 nul.
 
N.B. Tijdens de ALV van 2023 is akkoord gegeven voor uitbreiding van de bestuurskosten voor het robuuster maken van
de vereniging. Deze uitbreiding is gedurende 2023 niet nodig gebleken.
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